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VEM ÄR RIITTA KALENIUS 

Riitta Kalenius är en finsk målare, allround konstnär och designer av interiör och utemöbler. Hon bor i 
Sverige. I den här artikeln beskriver hon sin konst, sin motivation och sitt liv. Riittas konst från olika 
perioder samt hennes senaste verk är tillgängliga för visning på hennes hemsida 
www.riittakalenius.se 

Varför gör du saker, målar, vad är ditt syfte? 

För att få ro i min själ. Att skapa är för mig som att andas, jag har alltid känt så. 
Finns ingenting mer spännande än en vit duk; när man börjar, vet man aldrig vart den resan slutar. 
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När började du inse att du är en artist eller att du ville bli en? 

Jag har alltid varit konstnär. 

Var växte du upp? 

Jag är född i Åbo i Finland. Efter att ha bott i flera städer runt om i landet, bosatte vi oss i en förort till 
Tammerfors där jag växte upp. Jag besöker Finland ofta att träffa min familj. Jag har bott eller rest i 
många länder under längre perioder bl.a. Bulgarien, Sverige, Thailand och olika delar av Karibien, 
Sydamerika, Afrika. Jag är tacksam för allt som har påverkat mig av den ”världen”. 

Man kan ju säga att jag har vuxit i skogen också, speciellt runt Tammerfors. Att leva och må bra måste 
jag ha skog omkring mig, och det är inget fel på regnskogar heller! Jag behöver både stad och skog 
att kunna trivas. 

Varifrån får du motiv till dina verk? Hur jobbar du? 

Mitt sinne arbetar konstant, det är så jag är. Hela världen är konst för mig med ljus och form. Google 
är en bra inspirations källa också. 

Just nu arbetar jag speciellt med abstrakt konst, lite som Vedic Art, naivistist. 
Jag jobbar mycket från fantasin, jag gillar starka färger, i synnerhet afrikanska och indiska färger. 
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Som barn blev jag inspirerad och entusiastisk när en konstnär som var hemma hos mina morföräldrar 
såg en tavla som jag hade målat och berömde färgerna som jag hade använt i tavlan och sade: ” 
Den här lilla flickan är riktigt bra på färger!” Jag blir fortfarande glad när jag tänker på det. 

Mina teckningar, målningar och djur var som syskon till mig när växte upp som ensamt barn. Jag gillar 
att använda trasiga saker i konsten, att få dem att bli levande igen, att återvinna dem med en ny form 
och funktion, en ny identitet. 

Jag gillar ge saker till mina vänner som jag har fixar. De blir glada, jag blir glad. 

Jag gillar att titta på världen som genom en rektangel. Jag gillar stora former, jag har aldrig brist på 
idéer om man säger så. 

Finns det någon annan i familjen som är konstnärlig? 

Min far och farfar var duktiga på kalligrafi och jag har tacksamt ärvt vacker handstil. 
Jag tar varje tillfälle som finns att skriva för hand, men dessa dagar är det dessvärre inte så vanligt att 
skriva för hand längre. 
Min ena morbror skapar konst av järn och andra morbror skapar konst av trä. Min mamma är riktigt 
duktig på handarbete, stickar och virkar. Jag gillar också handarbete men har tyvärr inte tid för det 
längre. 
Min dotter är en naturlig målare, jag är så stolt över henne och ser fram emot hennes fortsatta arbete. 
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Finns det kontrast på hur du ser din konst jämfört med hur betraktaren ser den? 

Menar du när min dotter frågar om det är en hund i min tavla och jag informerar att det är ett får… 
Människor ser ofta olika saker i tavlorna som jag inte alls visste ens att fanns där! 

Tror du att du skulle ha blivit konstnär utan konstskola? 

Ja! Jag blev dock mycket mer disciplinerad. Skolan var både inspirerande och lärorik. 

Kan du lära någon att bli konstnär eller är det en medfödd förmåga? 

Har man inte passionen så syns det nog men man kan naturligtvis bli duktig på teknisk skicklighet. 
Passionen för konsten är medfödd. 

På vilket sett skiljer du dig från den typiska konstnären? 

Huvudorsaken är nog att jag gör så många olika stilar. De flesta av oss har en mycket specifik stil och 
har en tendens att hålla fast vid det med lite experimenterande och utveckling. Jag är för närvarande 
inriktad på att utveckla stilen som jag kallar för  
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Abstract Fantasy Dekorative Art. Människor skulle nog relatera den stilen till den naivistiska. Jag tycker 
om att använda unika saker och tekniker i mina målningar. Jag tycker om att använda olika former 
och struktur och material på duken, jag gillar att gjuta betong och återvinna saker i konst.   

Vad skulle du vilja bli bättre på? 

Jag skulle vilja lära mig att bli mer tålmodig, och lära mig mer om teknik och användning av olika 
material. 

Vad är det med ett motiv, scen eller bild som gör att du vill måla eller arbeta med det? 

Jag tycker om effekterna av ljus och mörker. Jag drömmer om att måla Stockholms byggnader i  
massa olika färger, kanske gör jag en sådan målning en dag! 

Har du en favorit konstverk? Har du en favorit konstnär? 

Inte direkt en favorit konstverk. Jag älskar dock verk av Tuner, Hill, Monet,  
Rembrandt, Harvey Cropper, Caroline af Ugglas och den underbara finska konstnärinnan Helene 
Schjerfbeck (född i Finland 1862, dog i Sverige 1946). Helene var som mest aktiv i åttioårsåldern! Det är 
mitt mål, att vara aktiv tills jag dör… 
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Har du lärt dig något speciellt om dig själv som artist? 

Ja! Konst har alltid varit centralt i mitt liv, jag skulle helt enkelt dö om jag inte kunde skapa. Jag har 
också lärt mig att människan överlever med mycket mindre sömn är vad man tror… 

Är du en andlig person? 

Ja, det är jag. Det finns dock skillnad mellan andlighet och religion. Jag vill tro på det goda i 
människor. 

Vad tycker du om människors reaktion på ditt arbete? 

Jag känner mig stolt och tacksam och glad av människornas reaktion på mina alster. 
Ibland blir jag riktigt förvånad över att folk gillar mitt arbete som de gör. 

Hur viktigt är det att förbli sann mot dig själv och dina individuella visioner som konstnär? 

Jag har en vision för abstrakt fantasi dekorativ konst som jag skulle vilja utveckla mycket mer. Det är 
viktigt för mig. Det är någonting som jag kommer garanterat att fortsätta med. Jag älskar att måla 
tavlor som sätter mig i världen med papegojor och fantasi djur och figurer. Det är viktigt för mig att 
hålla fast vid min vision och min personliga integritet som konstnär. 
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Är du en romantiker? 

Kanske inte så mycket längre. 

Hur gör eller bör ordet passion relatera till en konstnär? 
Varje konstnär har passion, det definierar en konstnär. Man lever för denna passion  
för att måla och skulptera i motsats till att möta människor. Man kan ibland bli socialt  
isolerad, en konstnär behöver en isolering för att skapa. I alla fall jag behöver det. 

Vad är din största rädsla? 

Krig, ormar, hajar, mördarsniglar och stormiga Karibiska vattnen. 

Kan du berätta lite mer om dina målningar? 

Jag kan berätta en historia om något som hände på ett sjukhus. Jag hade mina tavlor hängande på 
väggen i väntrummet. En patient körde i full fart ut från operationen i rädslan av att någon annan 
hade hunnit köpa tavlan som han gillade medans han låg på operationsbordet. Som tur så var den 
kvar. 
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Omedelbart efter gymnasiet fick jag ett jobb som städerska på Tampella för att tjäna lite pengar till 
mina framtida planer. Jag städade bland annat en verkstad. Det blev mycket fanerskivor över som 
skulle slängas så jag frågade killarna om jag fick ta några. Det fick jag. Jag målade på skivorna, 
killarna köpte tavlorna och förstärkte min resekassa till England där jag jobbade ett halvt år som au 
pair.  

En gång målade jag ett stort stilleben och ramade in den i en vacker guldram som jag hade fått från 
en kompis och hängde tavlan ovanför min soffa. Dagen efter kom en  
annan vän hem till mig och ville verkligen ha tavlan. Eftersom han var så envis så tänkte jag att jag 
skulle kunna måla en till av samma motiv så han fick ta tavlan. Senare tittade en annan kompis förbi 
och blev lika kär i den nya tavlan. Jag sålde den. Jag undrade vad jag skulle göra. Jag tyckte om den 
tavlan också! Till slut kom jag på en lösning. Jag målade tavlan direkt på väggen och där finns den 
fortfarande, hihi! 

Om du tittar tillbaka i ditt liv, finns det någonting du skulle vilja göra annorlunda? 

Jag tittar inte bakåt. Allt vad som har hänt tidigare har tagit mig hit. Det finns ingen  
mening att tänka på vad man skulle ha gjort och inte ha gjort. 
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Tycker du att konstnären behöver ha en relation till de alster de gör? 

Man måste känna för dem. Även när man gör ett beställningsjobb så byggs det en viss relation till 
tavlan under resan. Vissa tavlor saknar man väldigt mycket. Jag tror att 
de flesta konstnärer känner likadant. 

Vilka råd skulle du ge till en person som vill bli artist? 

Lär dig olika material, olika tekniker, experimentera. Följ ditt hjärta, det är värt det! 

Tack, Riitta, det har varit ett rent nöje. 

Tack du också! Det var roligt att svara på dina frågor. De väckte gamla trevliga  
minnen. 

__________ 

Översatt från engelsk originaltext 

Mera information: riittakalenius@live.com 


